
Zápis č. 15/2022-2023 ze zasedání kolegia děkana dne 3. 4. 2023

Přítomni: doc. Škop, Ing. Přikrylová, doc. Tomášková, doc. Sehnálek, doc. Šilhán, doc. Radvan
(9.30 h – 11 h nepřítomnost), dr. Jurníková, doc. Zbíral, dr. Židek

Hosté: doc. Mrkývka, doc. Kotásek, doc. Lavický, dr. Smejkal, prof. Ronovská

Omluveni: prof. Rozehnalová

3. 4. 2023
Program:

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)

2. Výroční zpráva PrF MU za rok 2022 (prod. Radvan)

3. Závazkové právo – setkání s dalšími katedrami

4. Strategie zapojení PrF MU do projektů excelentního sociálně-vědního výzkumu v
rámci OP JAK (prod. Zbíral)

5. Bližší specifikace prezenční a kombinované formy studia v DSP (prod. Šilhán)

6. Různé
- Návrhy na ústavní soudce

Děkan v úvodu přivítal přítomné na pravidelném zasedání a seznámil s úpravou programu
jednání.

Sdělil, že 1. dubna 2023 zahájil druhé funkční období, stejně tak i další členky a členové
kolegia. Poděkoval všem za odvedenou práci pro fakultu v uplynulém období, které bylo
vzhledem k vnějším okolnostem velmi složité, a pro nadcházející období nastínil důležitá témata
jako postavení vysokých škol, umělá inteligence, hospodaření s veřejnými prostředky aj. Na
zasedání přivítal nového proděkana pro vědu a výzkum doc. Zbírala.

Přítomné požádal o dodržování organizačních pravidel pro ukládání podkladů pro jednání
kolegia a pro vytváření sdíleného programu zasedání. Zvláště vyzval k poskytování průvodních
zpráv, vkládání návrhů nebo popisů a upozornění na problematické body v materiálech.
Dodržování nastavených pravidel výrazně urychlí projednávací a schvalovací procesy v
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průběhu zasedání.

Děkan rovněž kolegium informoval o záměru částečných úprav v proděkanských agendách,
přičemž sdělil, že agenda neakreditovaného vzdělávání se přesune pod proděkana pro vnější
vztahy a internacionalizaci, a to co nejdříve. Současně by proběhla změna koordinátora pro
Erasmus. Změny ještě budou projednány se všemi dotčenými stranami a potvrzeny.

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)

V diskusi k této problematice bude kolegium pokračovat na dalším zasedání.

2. Výroční zpráva PrF MU za rok 2022 (prod. Radvan)

Proděkan Radvan předložil k odsouhlasení Výroční zprávu Právnické fakulty Masarykovy
univerzity za rok 2022. Shrnul, že zpráva je ve finální verzi, byly zapracovány všechny
požadované korekce. Struktura dokumentu je shodná jako v minulých letech.

V následně rozpravě děkan hovořil o nutnosti nastartování větší informovanosti o dění na
fakultě. Požádal, aby oddělení vnějších vztahů ročně, do samostatného dokumentu, shrnovalo
hlavní body/události, které se v průběhu minulého roku na fakultě udály, a to v oblasti výuky,
vědy, třetí role apod. To je možné pouze v mnohem větší spolupráci s jednotlivými pracovišti a
proděkany. Děkan přislíbil opětovně projednat předávání informací do fakultního newsletteru s
vedoucími kateder/ústavů na zítřejší PVK. Děkan poukázal na značné rezervy v této oblasti,
potřebu změny v tomto směru. Proděkan Zbíral poskytl kolegiu pro inspiraci formu zkrácené
výroční zprávy používané na PF UK.

Děkan rovněž upozornil na skutečnost, že formálně by podklady na senát měly odcházet přímo
ze sekretariátu děkana, nicméně v akutním případě, členky a členové kolegia mohou zasílat
materiály AS PrF MU ze svých agend sami rovnou. Pro zachování informovanosti požádal v
kopii e-mailu přidat adresu dekan@law.muni.cz.

Závěr: Kolegium schválilo Výroční zprávu PrF MU za rok 2022 a doporučilo zaslat
prostřednictvím sekretariátu na květnové zasedání AS PrF MU.

3. Závazkové právo – setkání s dalšími katedrami

Kolegium v úvodu projednalo důležité otázky pro setkání k problematice závazkového práva,
které vyvstaly z předcházejících diskusí. Děkan přivítal vedoucí kateder: doc. Kotáska, prof.
Ronovskou, doc. Lavického a dr. Smejkala (pozn. prof. Rozehnalová se z jednání omluvila).
Děkan v úvodu hovořil o potřebě společně prodiskutovat a rozumně vyřešit problémy týkající se
nadměrné výukové a zkouškové zátěže studentů v 5. semestru magisterského studijního
programu Právo.

Shrnul, že očekává od vedoucí Katedry občanského práva jednak změnu obsahové stránky u
předmětu „Závazkové právo“ tak, aby zátěž odpovídala počtu kreditů, dále stanovisko k návrhu
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přesunu předmětu „Rodinné právo“ do dalšího semestru a návrhy změn v organizaci zkoušení.

Profesorka Ronovská v úvodu sdělila, že výsledky jednání z minulého zasedání KD
prodiskutovala s kolegy na katedře. Přislíbila připravit a předložit změnu obsahu závazkového
práva dle počtu kreditů. Hovořila o nutnosti soustředit se na přípravy nového programu v
souvislosti s aktuální situací s financováním VŠ ze strany vlády. Návrh na přesun předmětu
„Rodinné právo“ zatím není na katedře dořešen, stanovisko je spíše zamítavé. Děkan předal
slovo i dalším zúčastněným a požádal o vyjádření za své předměty a katedry.

Doc. Lavický – vedoucí Katedry civilního práva procesního seznámil s okolnostmi souvisejícími
s výukou závazkového práva, které narušovaly výuku na KCPP. Požádal o snížení požadavků
na studenty tak, aby se mohli připravovat i na jiné předměty, než je závazkové právo, změnit
organizaci zkoušek tak, aby nezasahovaly do dalších předmětů. Uvedl, že důsledky právě
proběhlého semestru si ponese katedra ještě v dalším akademickém roce. Zároveň se zátěž
promítla do výsledků zkoušení i známek. Dr. Smejkal a doc. Kotásek potvrdili obdobnou situaci i
u svých předmětů. Doc. Mrkývka situaci potvrdil z pozice garanta programu.

K otázce zkoušení se přítomní vedoucí shodli, že je třeba navýšit počet zkušebních termínů na
KObčP. Jediný termín označili za nedostatečný, s negativními dopady do ostatních zkušebních
předmětů. Ostatní katedry jsou pak nuceny kumulovat zkouškové termíny a dochází k tomu, že
studenti nemají možnost opravy termínů. Apelovali na skutečnosti, že jednotlivé katedry si musí
být rovny, být kolegiální a termíny vzájemně koordinovat. Proděkanka Jurníková hovořila k
neúspěšnosti prvních termínů a kreditové nedostatečnosti u dotčených studentů. V průběhu
rozpravy zazněly připomínky týkající se špatné komunikace, obav studentů i budoucích
uchazečů z předmětu, dále zazněly podněty na PVP z problematiky závazkového práva.
Diskuse se vedla k charakteru průběžných i závěrečných testů.

Závěr: Kolegium se společně usneslo na nutnosti přizpůsobení obsahu závazkového práva
kreditové zátěži. Příprava na výuku během semestru ze strany studentů by měla být
proporcionální k ostatním předmětům a s vazbou na ukončení předmětu. Dále se kolegium
shodlo na nezbytnosti navýšení počtu zkouškových termínů na 4 (1x Ř, 2x ŘaO a 1x O),
doporučilo doplnění výuky závazků o vhodné PVP. Návrh na přesun předmětu „Rodinné právo“
ponechává kolegium ještě ke zvážení. V případě zamítavého stanoviska požaduje od katedry
odůvodnění, proč přesun předmětu do jiného semestru není možný. Do 30. 4. 2023 kolegium
očekává předložení písemného materiálu od vedoucí katedry. Děkan směrem ke KObčP
zdůraznil důležitost správné komunikace v této věci směrem ke studentům, podmínku
neshazovat fakultu, omezit porovnávání vůči PrF UPOL a nestrašit studenty vysokými nároky
předmětu závazkové právo. Zprávu o konečném výsledku úprav výuky závazkového práva
vedení fakulty postoupí na květnové zasedání AS PrF MU.
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4. Strategie zapojení PrF MUNI do projektů excelentního sociálně-vědního výzkumu v
rámci OP JAK (prod. Zbíral)

Proděkan předložil prezentaci z porady s proděkany a ředitelem pro strategii a rozvoj VaV.
Poskytl komentář k harmonogramu výzev OP JAK i k aktuálním informacím k přípravě
jednotlivých výzev. Seznámil s možnostmi zapojení PrF do chystaných velkých projektů. V
rozpravě kolegium diskutovalo strategii, kterou by fakulta měla zvolit. Zazněly podněty na další
výzvy týkající se spolupráce v oblasti kriminalistiky nebo dopravní infrastruktury a potřeba
zahájení jednání s kompetentními osobami na fakultě. Některé otázky spolupráce budou
předmětem jednání kolegií MU a UK v Telči. Děkan zdůraznil zájem vedení se projektů účastnit.

5. Bližší specifikace prezenční a kombinované formy studia v DSP (prod. Šilhán)

Proděkan předložil zprávu k této problematice, která shrnula výchozí stav a body ke společné
diskusi. Proděkan sdělil, že s narůstající výší stipendia pro prezenční doktorské studenty (od
září 2023 15 tis. Kč/měsíc) se zvětšuje a bude dále zvětšovat rozdíl mezi oběma formami.
Upozornil na potřebu jasně stanovit, v čem spočívá rozdíl mezi prezenční a kombinovanou
formou studia. Z finančních důvodů bude fakulta nucena přijímat nižší počet prezenčních
studentů, proto je potřeba připravit jasná kritéria, která lze transparentně prezentovat
uchazečům. Kolegium prodiskutovalo proděkanem předložený návrh „Bližší specifikace
prezenční a kombinované formy doktorského studia“, mimo jiné hovořilo o možné limitaci
souběžných mimo fakultních pracovních úvazků studentů vedle studia. Materiál bude rovněž
projednaný na úrovní garantů DSP (porada bude 11/4). O připomínky k návrhu bude požádána i
PhD komise.

Závěr: Kolegium prodiskutovalo předložený materiál „Bližší specifikace prezenční a
kombinované formy doktorského studia“, ukládá proděkanovi zapracovat připomínky a předložit
jej k dalším připomínkám garantům jednotlivých programů a PhD komisi.

6. Různé

6.1. Děkan

6.1.1. Seznámil s fakultními nominacemi na posty soudců ÚS, které si v minulých dnech vyžádal
prezident ČR. Jmenovitě byli nominováni doc. Kotásek a prof. Ronovská. Do budoucnosti pak
byli nominováni doc. Zbíral, doc. Kosař, prof. Polčák a doc. Škop. V současnosti, vzhledem k
jiným pracovním povinnostem, nemohou nominaci přijmout.

6.1.2. Prodiskutoval hlavní body PVK a program VR dne 4/4/2023.

6.1.3. Předložil žádost vedoucí Katedry občanského práva prof. Ronovské o dodatečné
schválení externích vyučujících: Mgr. Bartíkové, Mgr. Vlachové, Mgr. Hájkové, Mgr. Kissové pro
jarní semestr 2023.
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Závěr: Kolegium návrh odsouhlasilo bez připomínek.

6.1.4. Seznámil s průběhem akce Noc s Andersenem, kterou organizovala Mgr. Georgala pro
děti zaměstnanců v prvním dubnovém víkendu. Děkan poděkoval vedoucí knihovny za pěknou
akci.

6.1.5. Připomněl, že další zasedání KD bude výjezdní a proběhne 17. a 18. 4. v Telči.

6.2. Proděkanka Jurníková

6.2.1. Předložila doplněný materiál k návrhu na změnu předmětu MVV326K a zařazení nového
do studijního plánu viz zápis z KD č. 14 bod 5.1.3., kde kolegium požádalo doc. Lavického o
doplnění žádosti o finanční rozvahu. V komentáři více seznámila se soutěžemi a souvisejícími
návrhy předmětů. Uvedla, že soutěže jsou určeny zvláště pro studenty právnických fakult a jsou
vysoce výběrové. V diskusi se otevřela otázka vyplácení stipendií pro účastníky letních škol.

Závěr: Kolegium návrh odsouhlasilo. Problematiku letních škol ponechá na další jednání.

6.2.2. Předložila návrh vedoucího Ústavu práva a technologií prof. Polčáka na změny v
organizaci studia s účinností od podzimního semestru AR 2023/2024 včetně návrhu na nový
PVP „Umělá inteligence v právní praxi“.

Závěr: Kolegium odsouhlasilo změnu garantů předmětů MVV310K International and EU Energy
Law, MVV276K Praktikum z energetického práva, MVV2368K Energetické právo, MVV61K
International Arbitration in the Energy Sector. Vzhledem k nedostatku času přesunulo
projednání dalších bodů návrhu prof. Polčáka na další zasedání KD dne 15/5.

Děkan poděkoval za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 3. 4. 2023
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